
 

附子道地性形成模式的梳理与考证研究

投稿时间： 2011-04-21    责任编辑：吕冬梅  点此下载全文 

引用本文：黄勤挽,周子渝,王瑾,刘荣华.附子道地性形成模式的梳理与考证研究[J].中国中药杂志,2011,36(18):2599.

DOI：10.4268/cjcmm20111832

摘要点击次数: 521

全文下载次数: 275

   
   
   
   

作
者
中
文
名

作者英文
名

单位中文名 单位英文名 E-Mail

黄勤
挽

HUANG
Qinwan

成都中医药大学 中药资源系
统研究与开发利用省部共建

国家重点实验室培育基地, 四
川 成都 611137

Research on Chinese Medicine Resources System of Chengdu
University of Traditional Chinese Medicine, Development and
Utilization of Sichuan Province Work Together for a Base of
Cultivation of State Key Laboratory, Chengdu 611137, China

 

周子
渝

ZHOU
Ziyu

成都中医药大学 中药资源系
统研究与开发利用省部共建

国家重点实验室培育基地, 四
川 成都 611137

Research on Chinese Medicine Resources System of Chengdu
University of Traditional Chinese Medicine, Development and
Utilization of Sichuan Province Work Together for a Base of
Cultivation of State Key Laboratory, Chengdu 611137, China

 

王瑾 WANG Jin

成都中医药大学 中药资源系
统研究与开发利用省部共建

国家重点实验室培育基地, 四
川 成都 611137

Research on Chinese Medicine Resources System of Chengdu
University of Traditional Chinese Medicine, Development and
Utilization of Sichuan Province Work Together for a Base of
Cultivation of State Key Laboratory, Chengdu 611137, China

 

刘荣
华

LIU
Ronghua

江西中医学院 现代中药制剂

教育部重点实验室, 江西 南

昌 330004

Key Laboratory of Modern Preparation of Jiangxi University of
Traditional Chinese Medicine, Ministry of Education, Nanchang
330004, China

rhliu@163.com 

基金项目:国家中医药管理局中医药行业科研专项(200807020)

中文摘要:目的: 对附子道地性形成模式进行梳理与考证,为附子资源的可持续利用奠定基础。 方法 :采用本草文献考证、附子产

地调研及专家咨询相结合的方法,确定附子的道地产区及其道地性的形成模式。 结果 :附子的道地产区为四川江油地区,其道地药

材形成模式主要是生产技术主导型,具有精细而繁复的修根打尖栽培技术和精湛独特的加工炮制技术。 结论 :江油附子为著名的

川产道地中药,应加强对其栽培技术和加工炮制技术的传承和创新研究,确保临床用药的安全有效。
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Investigation and collection development pattern for genuineness of Aconitum carmichali

Abstract:Objective : To study the collection the development pattern for genuineness of Aconitum carmichalii, which lays a good basis for 
the sustainable utilization of A. carmichalii resources. Method : We adopted the combined methods of investigation of herbal literatures, 
researching of origins in A. carmichalii and consultation with the experts, identified the development pattern of A. carmichalii. From genuine 
producing areas and its genuineness. Result : The genuine producing area of A. carmichali is Jiangyou district of Sichuan province, genuine 
medicinal materials of A. carmichalii is mainly oriented by production techniques. It has cultivation techniques, unique and exquisite 
processing, which have trim root delicately and remove top complexly. Conclusion : A. carmichalii from Jiangyou is famous genuine 
medicinal materials in Sichuan Province. It should strengthen the inheritance and creative research for cultivation techniques, unique and 
exquisite processing, ensure the safety and effect in medication.
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